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 ماجستير الشهادة:                                                                         فسلجه حيوانالتخصص:   

في الفئران المختبرية   Oscillatoria  limosaدراسة التأثيرات الفسيولوجية للمستخلص الايثانولي لطحلب طروحة:عنوان الرسالة او الا

 .Mus  musculus  L  البيض

 ملخص الرسالة او الاطروحة

في انمؼبيير انفسيىنىجيت وانكيمىحيىيت   limosa Oscillatoriaاجريج اندراست انحبنيت نمؼرفت حأثير انمسخخهض انطحهبي الايثبوىني  نهطحهب  

بؼد جمغ انطحهب مه انبيئت وبشكم خبص مه اوهبر قضبء ابي انخصيب في  .Mus musculus  Lوانىسجيت في انفئران انمخخبريت انبيضبء 

طيف انكخهت  -كرومبحىغرافيب انغبزثم فصهج وشخصج انمركببث انكيميبئيت ببسخؼمبل حقىيت  محبفظت انبصرة وػسنه وحىقيخه  ببنطرق انمؼروفت ,

GC-mass.  ًشمهج اندراست ايضب ححديد انجرػت وصف انقبحهت انىسطLD50  مهغم /كغم  ومىهب اشخقج  800نهمسخخهض انطحهبي وانخي بهغج

ثمبويت فئران حقىج في غشبء وحم حقه ذكىر انفئران انمخخبريت واوبثهب بؼد ان قسمج انً ثلاد مجبميغ اذ حخكىن كم مجمىػت مه  انجرع انمؤثرة .

مم مه  0.1مم مبء مقطر و)مجمىػت انجرػت انىاطئت( حقىج بجرػت  0.1انبريخىن نكم مجمىػت مه انمجبميغ انخبنيت )مجمىػت انسيطرة( حقىج 

مهغم/كغم  100خركيس مم مه انمسخخهض انطحهبي وب0.1 مهغم/كغم, امب )مجمىػت انجرػت انؼبنيت( حقىج بجرػت  50انمسخخهض انطحهبي وبخركيس 

 ( .P≤ 0.05وػىد مسخىي احخمبل  ) SPSS, وحههج وخبئج اندراست انحبنيت احصبئيبً في بروبمج 
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Title of thesis: Study of Physiological Effects of Ethanolic Extract of Algae Oscillatoria limosa (Roth)  
Agardh,  in laboratory white mice Mus musculus L. 

Abstract of thesis   

The current study was carried out to investigate the effect of the ethanolic algal extract of Oscillatoria 

limosa in the physiological, biochemical and histological parameters in the white laboratory mice( Mus 

musculus L.) After collecting the moss from the environment and especially from the Abi- Alkaseeb rivers 

of the regions of Basrah province, isolating and purifying it with known methods , then separation and 

identification of toxic compounds were done by technical of gas chromatography mass spectrometry (GC-

mass). The study also included the determination of the half-lethal LD50 dose which was 800 mg / kg ,and 

the effected doses were derived from it. The male and female of laboratory mice were injected  after being 

divided into groups; each group contain eight mice injected in the intraperitoneal membrane as the 

following: Control group was injected with 0.1 ml of distilled water ;ow dose group was injected with 0.1 ml 

of the algal extract at a concentration of 50 mg / kg; and the high dose group was injected with 0.1 ml of the 

algal extract at 100 mg / kg concentration.. And The results of the present study were statistically analyzed 

in the SPSS program and at the probability level (P≤ 0.05). 


